
中央财经大学国际中文教师奖学金
中文+金融/+国际商务/+工程与项目管理/+新闻与传播硕士项目

资助内容

中央财经大学，位于首都北京，交通便利，地理位置优越；是教育部直属，教育部、财政部和北京市共建的大学，国
家“双一流”建设、“211工程”建设和首批“优势学科创新平台”项目建设高校。学校拥有应用经济学国家“双一流”
建设学科，应用经济学在全国第四轮学科评估中获评A+。

学校设有硕士专业92个，拥有公共管理学、法学、社会学、管理科学与工程等16个硕士学位授权一级学科和工商管理、
会计、法律、公共管理、金融、审计等19个硕士专业学位授权类别。

2019年我校和教育部中外语言交流合作中心（以下简称中心）共同设立“中央财经大学国际中文教师奖学金”（汉语+
金融、汉语+国际商务、汉语+工程与项目管理、汉语+新闻与传播）。2024年计划招收60人，学制2年，授课语言为汉语。

联系方式 监督举报
中央财经大学国际学生招生工作欢迎

社会各界人士监督。

监督举报邮箱：xxjw@cufe.edu.cn
（此邮箱仅用于反映招生工作中出现的
违规违纪问题）。

录取标准

全额奖学金：含学费、住宿费、生活费和医疗保险费。

申请材料清单

申请流程
1.登录中心网站（cis.chinese.cn），选择合作院校国际中文教师奖学金。
2.填写推荐机构，选择汉语+职业技术培训（硕士）。
3.选择申请专业（汉语+金融/汉语+国际商务/汉语+工程与项目管理/汉语+新闻与传播）。
4.选择中央财经大学，填写个人信息上传附件后提交。
5.登录中央财经大学国际学生在线服务系统（https://cufe.17gz.org/)，在线提交申请。

1.对华友好，遵守中国政府的法律法规和学校的规章制度。
2.汉语水平考试成绩达到HSK（五级）210分或以上，能够熟练地阅读中文学术文献、撰写专业论文。
3.通过学校综合考核，在线面试表现优异，具有较高的学习和科研能力。
4.具有较好数学基础，同等条件下本科阶段修过相关课程且成绩优异者优先。
5.各类汉语桥比赛获奖者、持孔子学院推荐信的申请者优先录取。

材料复核
录取后中央财经大学将对申请人材料进行复核，如发现违规行为，学校有权收回录取决定，取消申请人入

学资格。

报到
根据中国教育部规定，我校要求所有国际学生（含奖学金生）在中国大陆购买团体综合保险。国际学生须

在报到注册前购买医疗保险。

奖学金新生须按照录取通知书上规定时间按时注册报到，逾期未注册报到且未以书面形式说明正当理由者，

按弃权处理。开学时间：2024年9月初（具体时间以《录取通知书》为准）。

入学资格再审与复查
中央财经大学将于奖学金新生报到时和入学后分别进行入学资格再审和复查。审查中如发现学生所持录

取通知书、考生信息等证明材料与本人实际情况不符或存在弄虚作假等情形的，确定为不合格，将取消奖学金

生入学资格或已获学籍。

申请材料注意事项
申请材料限中文或英文；无论申请人是否被录取，所有申请材料恕不退还。非中文/英文的申请材料，须

提交经公证的中文或英文翻译件。

申请者对个人填报信息、提交材料的真实性负责。如与事实不符，中央财经大学有权取消其录取资格，已

入学者取消学籍。

入学考核
通过材料审核的申请人将参加中央财经大学国际学生硕士研究生线上面试，面试时间将以邮件通知。因此，

申请时所留邮箱务必是申请人本人邮箱，真实且长期有效。

录取
学校根据各培养单位提交的面试结果以及拟录取名单择优上报中心，中心将组织专家评审；等待评审结果

出来后，我校正式公布奖学金名单。

资助对象
1.身心健康，品学兼优。
2.具有本科或以上学历，持有外国有效护照的非中国籍公民，年龄一般不超过35周岁。
3.申请人父母双方或一方为中国公民并定居在国外，本人出生即具有外国国籍，或申请人原为祖国大陆（内
    地）、香港、澳门和台湾居民，后移民国外获得外国国籍；我校参照中国教育部教外函〔2020〕12 号文
    件，要求其提供相关证明材料。

申请条件
1.具有大学本科学历或将于2024年7月1日前取得本科学历。

2.汉语水平考试成绩达到HSK（五级）210分。

申请时间
2024年3月1日—5月15日

2024年 申请指南

1. 《中央财经大学国际学生入学申请表》，申请表电子版签名扫描件须上传至附件栏。

2. 《国际中文教师奖学金申请表》。

3. 护照照片页。

4. HSK成绩报告（有效期两年）。

5. 本科毕业证书或同等学历证书，应届毕业生可提供由就读本科院校开具的预毕业证明（包含预计毕业时

  间、在校表现等信息）。

6. 本科完整成绩单。

7. 个人陈述（800—1000字）。

8. 2封推荐信（推荐人须为相关专业领域内的副教授或相应职称的学者）。

9. 《外国人体格检查表》。

10. 无犯罪记录证明(当地公安机关开具）。

11. 推荐机构负责人的推荐信。

中央财经大学留学生招生办公室

地址：北京市海淀区学院南路39号中央财经大学中财大厦1011室 
邮编：100081                   
电话：+86-10-62288286      
邮箱：lxs@cufe.edu.cn 
招生网址：http://sice.cufe.edu.cn/admissions/index.htm

教育部中外语言交流合作中心

邮箱：scholarships@chinese.cn



CUFE’s International Chinese Language Teachers Scholarship
Master’s Programs in Chinese+Finance/+International Business/+Engineering and 
Project Management/+Journalism and Communication

2024 Application Guide

Central University of Finance and Economics (hereafter CUFE), as one of China's key universities under the direct leadership 
of the Ministry of Education, enjoys the patronage of both the central and municipal governments, including the Ministry of Education, the 
Ministry of Finance, and Beijing municipal government. It is listed in Project 211 and also among the first universities to enter Project 
985 Innovation Platform, whose objective is to promote scientific research of high-priority areas in the fields' top institutions.

CUFE is selected into the Double First Class Initiative, a national project with the goal of fostering world standards in China's universi-
ties, whose applied economics is rated A+ by the Ministry of Education in the fourth round of national academic evaluation.

CUFE has 92 master's programs, which has 16 first-level disciplines of academic master’s programs such as public administra-
tion, law, sociology, and management science and engineering as well as 19 professional master's programs such as business administra-
tion, accounting, law, public administration, finance, and auditing, etc.

CUFE’s International Chinese Language Teachers Scholarship is a scholarship program jointly established by Central Universi-
ty of Finance and Economics and MOE’s Center for Language Education and Cooperation (hereafter MOE’s Center) in 2019. The 
scholarship provides funding for four master programs: Chinese+Finance, Chinese+International Business, Chinese+Engineering and 
Project Management, and Chinese+Journalism and Communication. Offered in Chinese, the 2-year master’s scholarship program 
plans to admit 60 students in total in 2024.

Coverage
Full coverage on tuition fee, accommodation fee, living allowance and comprehensive medical insurance expenses.

Application Procedure
1.Log on to International Chinese Language Teachers Scholarship Website (http://cis.chinese.cn), choose Cooperative Internation
   -al Chinese Language Teachers Scholarship.
2.Select recommending institution, select Chinese+Vocational Training (Master’s).
3.Select your desired major (Finance/International Business/Engineering and Project Management/Journalism and Communication).
4.Select Central University of Finance of Economics.
5.Sign in to CUFE International Student Service System (https://cufe.17gz.org/) and submit the online application.

Application Period
March 1, 2024 – May 15, 2024

Qualifications
1.Applicants shall have a valid bachelor’s degree (or expected to graduate before July 1, 2024).
2.Score 210 or above in HSK test report (Level 5).

Eligibility
1.Applicants with good academic performance and conduct.
2.Non-Chinese citizens with a bachelor degree or above in good physical and mental health, generally under 35 years old.
3.The requirements set by the Document No. 12 (2020) of Ministry of Education of the PRC should be met for CUFE international
   graduate applicants.

List of Application Documents
1.CUFE Application form (automatically generated in the CUFE International Student Service System). Please note a scanned
    signature needs to be uploaded.
2.Application form for International Chinese Language Teachers Scholarship.
3.Ordinary passport page with personal information.
4.HSK-5 test report (within the two-year validity).
5.The bachelor’s degree or a certificate stating student status, expected graduation date, and school performance.
6.The bachelor’s academic transcripts.

Important Reminders on Application Documents
All application documents must be in Chinese or English. Documents not in Chinese or English must be notarized and translated 

into Chinese or English. Application documents will NOT be returned regardless of admission status. 
All documents submitted must be true, accurate, and complete. CUFE reserves the right to withdraw the admission notice or expel 

enrolled students otherwise.

Evaluation
Applicants who have passed academic document review will be shortlisted for online interviews. The interview time will be sent by 

e-mail. Therefore, the email address left in the application system must be the applicant’s personal email, authentic and permanently valid.

Admission
According to the interview results, CUFE should select the best candidates and report to the MOE’s Center, which will organize 

the expert review.
CUFE will officially release CIS final results after the expert review.

Review of Documents
After admission results are released, CUFE will conduct another round of document review. If violations are found, the university 

reserves the right to withdraw the admission notice and cancel the applicant's admission.

Admission Criteria
1.Be friendly to China, abide by the laws and regulations of China and the rules and regulations of the Host Institution.
2.Applicants shall have a minimum score of 210 of HSK Test (Level 5) and be proficient in academic Chinese reading and
   writing.
3.Applicants shall pass CUFE’s document review and online interview with strong learning and research abilities.
4.Priority is given to applicants with a basic understanding in mathematics or who have completed relevant coursework in good 
   grades at undergraduate level.
5.Priority is given to winners of various Chinese bridge competitions or applicants with recommendation letters from Confucius 
   Institutes.

Registration
According to the rules and regulations of China’s Ministry of Education, CUFE requires that all international students (including 

scholarship students) purchase comprehensive group insurance in mainland China. Students should pay for their health insurance fees 
before the registration date.

Admitted Scholarship students must register during the time specified in the admission notice. Students who fail to register by the 
deadline without justifiable reasons will be regarded as giving up the admission. Registration time: early September 2024 (Please refer 
to the admission notice for the registration date).

Evaluation and Re-evaluation of Admission Qualifications
CUFE will evaluate and re-evaluate students’ admission qualifications upon and after registration. If admission notice, personal 

information, or other documents are found to be inaccurate during the evaluations or if fraud and other similar circumstances exist, the 
student will be disqualified and admission will be cancelled.

Contact Us
Office of International Admissions
Address: Room 1011 CUFE TOWER, No. 39 South College Road, Haidian, Beijing, China.
Postal Code: 100081          Tel: +8610-62288286             E-mail: lxs@cufe.edu.cn 
Admission Website: http://sice.cufe.edu.cn/admissions/index.htm
MOE’s Center for Language Education and Cooperation
E-mail: scholarships@chinese.cn

7.Study Plan (about 800-1000 Chinese characters).
8.2 Recommendation letters (the recommender must be an associate professor or a scholar with a corresponding title or above).
9.The Foreigner Physical Examination Form.
10.The Non-Criminal Record (issued by the local police office).
11.The reference letter by the head of the Recommending Institution.

Filing a Complaint
CUFE International student admissions are open to suggestions and criticism. To file a complaint, please contact xxjw@cufe.edu.cn (The 

email address is only for reporting violations of discipline and regulations).


